
جدال ذوب، استقلال و سايپا براي نايب قهرماني 
و س�هميه آس�يا و رويارويي عل�ي کريمي با 
پرسپوليس در روز جش�ن قهرماني قرمزها بر 
جذابيت هفته آخر ليگ برتر فوتبال افزوده است. 
ليگ برتر فردا و پس از 10 ماه به ايس��تگاه پاياني 
مي رسد تا با برگزاري بازي هاي هفته سي ام، پرونده 
هفدهمين دوره ليگ برتر نيز بسته شود. بازي هاي 
هفته آخر در حال��ي برگزار مي ش��ود که تکليف 
قهرمان و تيم هاي سقوط کننده مشخص شده و 
تنها جنگ براي نايب قهرماني، رده سوم و کسب 

سهميه ليگ قهرمانان آسيا باقي مانده است. 
   جنگ ذوب، استقلال و سايپا

مهم ترين بازي هاي هفته آخر را تيم هاي بالاي 
جدولي برگزار مي کنند تا تکليف رده هاي دوم، 
سوم و سهميه هاي ليگ قهرمانان مشخص شود. 
ذوب آهن 52 امتياز، استقلال 51 امتياز با تفاضل 

گل 24 و سايپا با 51 امتياز و تفاضل گل 5،  سه 
تيمي هستند که در پايان هفته آخر ليگ، تنها 
دو تيم آسيايي خواهند شد. در اين بين شانس 
شاگردان امير قلعه نويي بيشتر از تيم شفر و تيم 
دايي است. همين حساسيت ها و نزديکي امتياز 
تيم ها سبب شده تا بيش��تر نگاه ها در هفته آخر 
به سه مس��ابقه؛ ذوب – نفت تهران، استقلال – 

سپاهان و سايپا - پيکان باشد. 
ذوب آهن که پ��س از عملک��رد نه چندان خوب 
در دور رفت در نيم فص��ل دوم فوق العاده نتيجه 
گرفته، پيش از آغاز بازي هاي هفته سي ام در رده 
دوم قرار دارد و با پيروزي مي تواند نايب قهرماني 
ليگ هفدهم را جشن بگيرد. ذوب در هفته آخر 
مهمان نفت تهران اس��ت و بدون توجه به نتايج 
بازي هاي استقلال و سايپا با حريفانشان مي تواند 
با پيروزي در اين مس��ابقه بدون هيچ دردسري 

جايگاه دوم ليگ هفدهم را ب��ه خود اختصاص 
دهد، هرچن��د ذوبي ها در ته��ران مهمان نفت 
هس��تند، اما در دو ماه و نيم گذش��ته باختي در 
ليگ نداشته اند و سايپا آخرين تيمي بوده که 19 
بهمن سال گذشته اين تيم را شکست داده است. 
با اين حال امير قلعه نويي به ش��اگردانش تأکيد 
کرده که نبايد شکست ناپذيري شان باعث شود 

تا تيم نفت را دست کم بگيرند.
در طرف ديگر نفتي ها هم براي اعاده حيثيت به 
ميدان مي روند. شاگردان افاضلي به رغم شروع 
خوب با اين مربي با پنج شکس��ت متوالي، هفته 
گذش��ته در فاصله يک بازي تا پايان ليگ با قرار 
گرفتن در رده پانزدهم به دسته اول سقوط کردند 
تا فرجام تلخ تيم هاي دولتي واگذار شده براي آنها 

نيز تکرار شود.  
مصاف اس��تقلال و س��پاهان در ورزشگاه نقش 

جهان ديگر بازي حس��اس هفته س��ي ام است. 
آبي ها که با شفر متحول شده اند، پس از پيروزي 
در دقايق پاياني مقابل پيکان در بازي هفته پيش 
با يک امتياز کمتر نس��بت به ذوب در رده سوم 
قرار دارند. آبي پوشان در بازي رفت و در شرايطي 
که پنج هفته از آمدن شفر به تهران مي گذشت، 
سپاهان را با سه گل شکست دادند. اين تيم قطعاً 
فردا هم براي تکرار پيروزي ب��ه ميدان مي رود. 
البته س��ه امتياز تنها رده س��ومي آبي پوشان را 
قطعي مي کند و آنها براي اينک��ه نايب قهرمان 
ش��وند بايد اميدوار باش��ند که ذوب مقابل نفت 
پيروز نش��ود و امتياز از دس��ت بدهد. در طرف 
مقابل س��پاهاني ها که از تيم مدعي فصل هاي 
گذش��ته فاصله زيادي گرفته اند، پس از ماندن 
ميليمت��ري در ليگ برتر، براي اس��تقلال قطعاً 
حريف آساني نخواهند بود و به دنبال اين هستند 
تا فصل کابوس وارش��ان را حداقل با يک خاطره 

خوش تمام کنند. 
سايپا به عنوان ضلع س��وم شانس نايب قهرماني 
و کسب س��هميه ليگ قهرمانان در بازي آخر به 
مصاف پيکان مي رود. شاگردان دايي که شانس 
اول نايب قهرماني بودند با تس��اوي غيرمنتظره 
مقابل گس��ترش فولاد، حالا تي��م چهارم ليگ 
هستند و براي قرار گرفتن در رده هاي دوم يا سوم 
و کسب سهميه آسيا بايد اميدوار به توقف ذوب و 
استقلال باشند، تنها در اين صورت است که دايي 
و شاگردانش با شکست پيکان مي توانند جشن 

آسيايي شدن بگيرند. 
   کريمي جشن پرسپوليس را خراب مي کند؟
ش��ايد ديگر بازي هاي هفته آخر حساسيت سه 
بازي بالاي جدولي را نداشته باشد، اما نمي توان 
از جدال پرسپوليس و سپيدرود رشت گذشت، 
مس��ابقه اي که روياروي��ي علي کريم��ي با تيم 
سابقش است، آن هم در روزي که قرمزها قصد 
دارند در حضور هوادارانش��ان جش��ن قهرماني 
بگيرند. پرسپوليس��ي ها که پس از قطعي شدن 
قهرماني، پرفراز و نش��يب نتيجه گرفته اند و در 
آخرين بازي هم ب��ه ذوب در اصفهان باخته اند، 
نمي خواهند ليگ را با ي��ک نتيجه ضعيف ديگر 
به پايان برسانند تا جش��ن قهرماني شان خراب 
شود. البته در سوي ديگر علي کريمي هم قطعاً 
به دنبال اثب��ات توانايي هايش اس��ت و روحيه 
خ��وب س��پيدرودي ها ک��ه س��رانجام در ليگ 
ماندني شده اند، مي تواند ش��اگردان برانکو را به 
دردسر بيندازد. در ساير بازي هاي هفته آخر هم 
گسترش فولا با پديده، صنعت نفت با استقلال 
خوزستان، مشکي پوشان با پارس جنوبي و فولاد 

با تراکتورسازي بازي مي کنند. 

برد پرگل ليورپول و خيز براي فينال ليگ قهرمانان
صلاح قاتل رم در آنفيلد

ليورپ��ول، رم را در بن��در آنفيلد به آتش کش��يد. دي��دار رفت مرحله 
نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا در حالي سه شنبه شب با مصاف ليورپول 
و رم برگزار شد که ميزبان با نتيجه پرگل 5 بر 2 حريف را به زانو درآورد 

تا کار ايتاليايي ها در دور برگشت براي جبران بسيار سخت شود. 
اين پرگل ترين نيمه نهايي ليگ قهرمانان اروپا در 23 سال اخير بود. در 
واقع براساس آمار، بيش از 23 سال بود که در نيمه نهايي ليگ قهرمانان 
اروپا هفت گل به ثمر نرسيده بود و نتيجه مشابه به سال 1995 و ديدار 
دو تيم آژاکس و بايرن مونيخ برمي گش��ت که با نتيجه 5 بر 2 به سود 
هلندي ها خاتمه يافته بود، اما براي رم بيش از اين آمار تاريخي، شکست 
پرگلي مهم بود که پايه گذار آن بازيکن سابق همين تيم محمد صلاح 
بود، بازيکني که حالا بسياري بر اين باورند که بالاتر از مسي و رونالدو، 

بهترين بازيکن جهان حداقل در سال جاري است. 
   رم حريف ساده اي نيست

ليورپول که با حذف من س��يتي پرقدرت راهي نيمه نهايي شده بود با 
خيزي بلند در نيمه نهايي خود را آماده فيناليست شدن کرد، هرچند 
که کلوپ مي گويد تيمش بارسا نيس��ت و کارش در رم براي رفتن به 
فينال سخت است: »رم نياز دارد تا گل هاي زيادي به ما بزند و به نظرم 
اين براي ما زنگ خطري به شمار مي آيد، چون ليورپول بارسلونا نيست 
که جزو سه باشگاه برتر دنيا باشد و بازيکنانش بسياري از جام ها را در 
سال هاي گذش��ته فتح کرده باش��ند. ليورپول هيچ کدام از اينها را به 
دس��ت نياورده، اما حالا مي خواهد جام اين رقابت ها را فتح کند. البته 
مي داند که هنوز هيچ چيز تمام نشده و رم براي جبران زخمي است.« 
دي فرانچسکو، سرمربي جالوورسي هم بر اين باور است که تيمش توان 
جبران در ديدار برگشت را دارد: »خوب بوديم، ولي به اشتباهات فردي 
باختيم، اما اين دليل نمي شود که خود را از پيش بازنده بدانيم، چراکه 
توان جبران نتيجه در بازي برگشت را داريم. رم به خاطر قدرتش موفق 
شده تا به اين مرحله برسد. نمي توانيم منتظر بمانيم که رقيب دست به 

حمله بزند و ما ساکت بمانيم. ما حريف ساده اي نيستيم.«
   ضربه از خودي

نگراني گرگ ها اما از بازيکني خودي است از محمد صلاح، بازيکني که 
زير و بم اين تيم را مي داند و در آنفيلد او بود که رم را به آتش کشيد. دو 
گل و دو پاس گل از پنج گلي که ايتاليايي ها دريافت کردند را بازيکن 
سابق آنها تقديم شان کرد. مسئله اي که دروسي، کاپيتان گرگ ها نيز 
نمي تواند به راحتي از کنار آن عبور کند: »صلاح فوق العاده بود. او به يک 
گلزن تمام عيار تبديل شده است. خوشحالم که تا اين اندازه پيشرفت 
کرده، اما پيشرفت او، ما را با مشکل مواجه کرد. با اين حال اين امکان 
وجود دارد که همانند ديدار با بارسا بتوانيم به بازي برگرديم، فقط نبايد 

تسليم شويم، آن هم مقابل هوادارانمان.« 
   محمد بهترين بازيکن جهان

س��رمربي ليورپول معتقد اس��ت صلاح بايد اين روند را تداوم بخشد، 
بازيکني که بعد از بازي و گلزني  تيمش را به يک قدمي فينال رس��اند 
و سجده ش��کر به جا آورد، درس��ت همانند مانه ديگر ستاره مسلمان 
ليورپول که سهم زيادي در اين موفقيت و برد پرگل داشت. نيمه نهايي 
ليگ قهرمانان اروپا اوج هنرنمايي اين فصل صلاح بود تا جايي که جرارد 
اسطوره باشگاه ليورپول به تمجيد از س��تاره مصري کنوني لک لک ها 
مي پردازد و او را بهترين بازيکن کنوني جهان  مي  خواند: »مقايسه صلاح 
با مسي و رونالدو سخت است، اما محمد بهترين بازيکن کنوني جهان 
است.« مسي هم بعد از اينکه ليوپول با درخشش صلاح گرگ ها را در 
آنفيلد تسليم و اس��ير کرد، به تمجيد از اين بازيکن پرداخت تا برخي 
رسانه تمجيد فوق ستاره بارس��ا را اينگونه تيتر کنند »پيراهن فرعون 

کوچک در دستان مسي«.
   رکورد جديد ليورپول و سهم صلاح

لک لک ها در نيمه نهاي��ي ليگ قهرمانان تنها به يک برد پرگل دس��ت 
نيافتند. تيم تحت هدايت کلوپ در اين فصل موفق ش��ده در 11 بازي 
44گل به ثمر برساند که در تاريخ باش��گاه آنفيلدي رکورد جديدي به 
حس��اب مي آيد. در واقع با اين پنج گل رکورد گلزني ليورپول در تاريخ 
ليگ قهرمانان جابه جا ش��د، رکوردي که به اندازه اي��ن پيروزي براي 
لک لک ها حائز اهميت بود. ع��لاوه بر اين، جيمز ميلن��ر کاپيتان دوم 
ليورپول تنها بازيکي است که در يک فصل ليگ قهرمانان 9 پاس گل داد 
و با اين آمار در تاريخ ليگ قهرمانان ماندگار شد. هافبک ليورپول در ديدار 
مقابل رم يک پاس براي هم تيمي  خود فريمينو ارسال کرد تا در مجموع 
رکورد 9 پاس گل در يک فصل ليگ قهرمانان را به خود اختصاص دهد.

 سوء مديريت بلاي جان 
باشگاه هاي فوتبال ايران  

ايران تنها کش��وري اس��ت که س��ه تيم 
فوتبال��ش در مرحل��ه يک هش��تم ليگ 
قهرمانان آسيا حضور دارد و اگر مديريت 
و مس��ئولان فوتبال اقدام درستي انجام 
دهند قطعاً اتفاق��ات مثبتي براي فوتبال 
باش��گاهي رخ خواهد داد، ام��ا از آنجايي 
که جهت دهي  فوتبال کشور و باشگاهي 
تنها براي موفقيت فوتبال ملي اس��ت، ره 
به جايي نخواهيم برد. ن��ه اينکه حمايت 
همه جانبه از تيم ملي فوتبال اشتباه باشد، اما هدفگذاري در مديريت، 
سرمايه گذاري و برنامه ريزي س��ه رکن اساسي براي موفقيت تيم هاي 
باشگاهي است که در صورت محقق شدن آن، تيم هاي باشگاهي ايران 
نه تنها در موفقيت تيم هاي ملي تأثير فراواني خواهند داشت که خود آنها 
نيز از امتيازات زيادي بهره مند مي شوند، اما متأسفانه همچنان در اين سه 
رکن بسيار ضعيف عمل مي شود. ضمن اينکه فوتبال باشگاهي کشور از 
توان خصوصي شدن برخوردار نيست و به خصوصي شدن باشگاه ها نبايد 
خوشبين بود، چراکه باشگاهداري هزينه بر است و درآمدها براي هزينه ها 
کافي نيست. دور از انتظار نيست اگر تيم هاي فوتبال در سال هاي آينده 
با تعداد کمتري در رقابت هاي باشگاهي حاضر شوند. پيش از اين ليگ 
فوتبال با 18 تيم فعاليت مي کرد و امروز تعداد آن به 16 تيم رس��يده و 
قطعاً با ادامه روند فعلي، تعداد تيم هاي حاضر در سطح اول فوتبال کشور 
از اين تعداد نيز کمتر مي ش��ود. هم اکنون نيز تيم هاي زيادي هستند 
که به دليل مشکلات مالي توان ادامه راه را ندارند. در سطوح پايين تر و 
در ليگ دسته يک وضعيت به مراتب بدتر است. موارد زيادي در ايجاد 
مشکلات دخيل هستند که از جمله آنها، نبود حامي مالي قوي در کنار 
باشگاه هاي فوتبال است. همچنين عدم دريافت حق پخش تلويزيوني 
باشگاه هاي فوتبال سبب دور شدن آنها از درآمدزايي شده تا اين موضوع 

باعث افزايش مشکلات مالي آنها شود و کار را سخت تر کند. 

غربي ها درباره ايران دروغ مي گويند
رسانه معتبر آلمان از سرمربي استقلال 
تهران به عنوان ژنرال ژرمني نام برد که 
محبوب ايرانيان است. خبرگزاري آلمان 
د.پ.آ، گزارش��ي از وينفرد شفر منتشر 
کرد که ديروز در مطبوعات اين کش��ور 
اروپايي مورد توجه ق��رار گرفت. در اين 
گزارش شفر خبرسازي رس��انه هاي غربي عليه ايران را رد کرده 
و جوسازي ها عليه کشورمان را دروغ دانسته است: »بسياري از 
گزارشات خارجي در مورد ايران نادرس��ت است. حتي برخي از 
آنها دروغ هس��تند.« به اعتقاد اين مربي آلماني، ايران کشوري 
امن است و ايرانيان مردماني بسيار دوست داشتني هستند. حتي 
او شيفته غذاهاي ايراني است. شفر گفته است: »گاهي دلم براي 

سوسيس سرخ کرده و نان گرد تنگ مي شود.«

روحانی دير آمد و زود رفت!
اتفاقي بود يا برنامه ريزي شده، حالا ديگر تفاوتي نمي کند، مهم اين بود 
که رئيس جمهور عصر سه شنبه درست همانجايي بود که بايد باشد؛ در 
تبريز و در ميان قهرمانان واليبال نشسته ايران که باز هم افتخاري ديگر 

به کلکسيون تمام نشدني افتخاراتشان افزودند.
البته بهانه حس��ن روحاني س��فر به آذربايجان  غربي بود، اما با قهرماني 
بروبچه هاي واليبال نشسته در اولين دوره رقابت هاي ليگ جهاني همراه 
شد تا توفيقي اجباري نصيب او و تيم همراهش شود و در جمع ملي پوشان 
حاضر شوند. بله، اين توفيق نصيب رئيس جمهور شد؛ چه توفيقي بالاتر از 
ديدار ملي پوشاني که هنوز در جمع شان جانبازان دفاع مقدس هستند و 
چه توفيقي از اين بالاتر که با ملي پوشاني ديدار داشته باشيد که به رغم 

محدوديت هاي جسمي، نام و پرچم ايران را همواره بالا نگه داشته اند.
اين توفيق نصيب رئيس جمهور شد، اما اي کاش تنها محدود و معدود 
به گرفتن چند عکس يادگاري و چند لبخند نشود، چراکه بروبچه هاي 
واليبال نشسته، رشته هاي المپيکي و مدال آور تا دلتان بخواهد از اين 
عکس هاي يادگاري دارند، عکس هايي که نه به حق و حقوق شان چيزي 
اضافه کرده و نه به امکانات نداشته شان. کاش رئيس جمهور از اين بچه ها 
مي پرسيد چگونه و با چه امکاناتي تمرين مي کنند! کاش مي پرسيد حق 
و حقوق شان و ميزان قراردادهايشان چقدر است، آن وقت حتماً به نتايج 
جالب توجهي دست پيدا مي کرد و کاش کمی بيشتر برای نشستن پای 

درد دل بچه های جانباز و معلول وقت می گذاشت.
کاش رئيس جمهور از اين به بعد هم به صورت اتفاقي درست همانجايي 
باشد که بايد. مثلاً کاش يکي از اين سفرهاي استاني هيئت دولت مربوط به 
حوالي خانه کشتي مي شد، همانجايي که رئيس فدراسيون، ورزشکاران و 

مدال آورانش سال هاست که چشم انتظار ديدار با رئيس جمهور هستند.
کاش رئيس جمهور حالا که با واليبال نشسته و بچه هايش ديدار کرده 
حداقل برنامه اي هم براي بقيه رشته ها داشته باشد. کاش واليبال نشسته 
ش��روعي براي اين کار بزرگ تاريخي باش��د. ورزش نيازمند اين نگاه 
حمايتي است، حمايتي که تنها در پول و مسائل مادي خلاصه نمي شود. 
البته حرف ورزشکاران المپيکي ايران هم همين است، اينکه مسئولان 
بلندپايه کشور به ورزش بها دهند آن هم نه فقط در ايام پيروزي و کسب 

افتخار، بلکه در تمامي روزها به خصوص در دوران سخت آماده سازي.
رئيس جمهور سه شنبه به ديدار اعضاي تيم ملي واليبال نشسته رفت، 
اما اي کاش کس��ي در گوش روحاني مي گفت ورزشکاراني هستند که 
در روزها و ماه هاي آينده قرار است با کمترين امکانات براي رسيدن به 

المپيک تلاش کنند و چشم اميد به امثال رئيس جمهور دوخته اند!
روحاني سه شنبه بعدازظهر با قهرمانان واليبال نشسته ديدار کرد، اما 
زود رفت. حتماً دلايل خاص خود را داردکه دير آمد و زود رفت و  حتماً 
نمي داند که قهرمانان تيراندازي بدون فشنگ تمرين مي کنند، حتماً 
در جريان مشکلات ريز و درشت بچه هاي رزمي، کشتي، وزنه برداري، 
قايقراني، دووميداني و ديگر رشته ها نيست! اتفاقي که سه شنبه بعدازظهر 
در تبريز افتاد، يک اتفاق خوشحال کننده و اميدوارکننده بود، ديداري که 
اميدواريم حتي اگر اتفاقي هم بود، باز تکرار شود تا ورزشکاران کشورمان 

بيش از اين احساس تنهايي نکنند.
اين روزها خيلي ها منتظر حضور رئيس جمهور در اردوي تيم ملي فوتبال 
هستند، تيمي که قرار است راهي روسيه شود. اين اتفاق در دوران رؤساي 
جمهور قبل نيز رخ داده و باز هم اتفاق مي افتد، عيب و ايرادي هم ندارد، 
اما براي اين ديدار برنامه ريزي مي شود و اين يعني تبعيض. با اين حال ما 
اميدواريم روحاني بعد از ديدار با قهرمانان واليبال نشسته درست مثل 
حضور در تمرين تيم ملي فوتبال براي ديگر رش��ته ها نيز برنامه ريزي 
داشته باشد تا اين تبعيض تاريخي از ميان برداشته شود و المپيکي ها 
و مدال آوران ايران بتوانند درست مثل فوتبالي ها با رئيس جمهور ديدار 

داشته باشند و حرف هايشان را بيان کنند.

قوي ترين تيم تاريخ ايران هستيم
نيما عالميان، ملي پوش تنيس روي ميز کشورمان در آستانه حضور در 
رقابت های جهانی گفت: »ما قوي ترين تيم تاريخ تنيس روي ميز ايران 
هستيم و شانس زيادي براي صعود به دسته يک مسابقات جهاني داريم. ما 

در بازي هاي آسيايي هم شانس کسب مدال در بخش تيمي را داريم.«
-------------------------------------------------------------

تصميمات شوراي فني به سود كشتي است
مجيد خدايي، سخنگوي شوراي فني کشتي آزاد تأکيد کرد تصميمات گرفته 
شده در جلسه شوراي فني با هدف کمک به تيم ملي و کسب نتايج بهتر و 
استفاده از حداکثر ظرفيت کشتي اتخاذ شده است. او گفت: »به طور قطع اين 
تصميمات در جهت منافع کشتي و راهي شدن تيم هاي خوب به دو رويداد 
مهم بازي هاي آسيايي و مسابقات جهاني است.« اين اظهارنظر خدايي در 
پاسخ به اعتراضات در خصوص تصميم شوراي فني براي حضور برخي غايبان 

رقابت هاي انتخابي در مرحله دوم اين مسابقات مثل رضا يزداني بيان شد.
-------------------------------------------------------------

بودجه كشتي كم شد
در حالي بودجه دريافتي کشتي در سال 1395 مبلغي حدود 4/5 ميليارد 
تومان بوده که اين رقم در سال 96 به 3 ميليارد و 900 تومان کاهش يافته و از 
اين مبلغ هم تنها حدود 50 درصد پرداخت شده است. اين در حالي است که 
در آستانه بازي هاي آسيايي بودجه فدراسيون کشتي به رغم هزينه رفت و آمد 
تيم ها و ساير هزينه هاي مرتبط با اين رقابت ها کاهش محسوسي يافته است.
-------------------------------------------------------------
نتايج قهرماني آسيا شرط حضور در بازي هاي آسيايي

رئيس فدراسيون شمشيربازي با اشاره به اينکه عملکرد دختران شمشيرباز 
در مسابقات قهرماني آس��يا ملاك اعزام به بازي هاي آسيايي است، ابراز 
اميدواري کرد که اين مهم محقق شود. فضل الله باقرزاده گفت: »اميدواريم 
دختران شمشيرباز ما در مسابقات قهرماني آسيا نتايج خوبي کسب کنند تا 
دست مان در اعزام آنها به جاکارتا بازتر باشد. ضمن اينکه در خصوص اسلحه 

فلوره مردان نيز ملاك مان نتايج مسابقات قهرماني آسياست.«
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

ما را ببخش آندرس به خاطر توپ طلا!
آندرس اينيستا که در پايان فصل از بارسا 
خداحافظي مي کند، به رغم سپري کردن 
دوراني پرافتخار هيچ گاه به عنوان بهترين 
بازيکن جهان فوتبال انتخاب نشده و اين 
مسئله باعث شده تا پاسکال فاره، سردبير 
مجله فرانس فوتبال که متولي جايزه توپ 
طلاست با نوشتن سرمقاله اي از اينکه اين بازيکن در طول دوران 
درخشان خود فاتح توپ طلا نشده ابراز تأسف کند. در بخشي از اين 
سرمقاله آمده است: »اين استعداد اينيستا بود که باعث نبوغ ديگران 
مي شد. بدون او ليونل مسي در بارسا زودتر خسته مي شد. نوع دوستي 
اينيستا بود که باعث شد تا از دستاوردهاي بزرگ تر محروم شود. پس 
در ميان نام هاي بزرگي که موفق به کسب جايزه توپ طلا شده اند، 

ديده نشدن نام آندرس اينيستا دردناك است.«

دنيا حيدري

فریدون حسن

امير حاج رضايي

کارشناس فوتبال

جنگ نايب قهرماني در ايستگاه آخر
ملاقات کريمي و پرسپوليس در روز جشن قهرماني

ملي پوشان تکواندو دوباره جنگنده شده اند
عملکرد ملي پوش��ان تکوان��دو در جام 
باشگاه هاي آسيا باعث شد تا سرمربي تيم 
ملي تکواندو اميدوارانه از بازگش��ت اين 
رشته رزمي به روزهاي اوج صحبت کند. 
فريبرز عس��کري ديروز در اين رابطه به 
خبرگزاري فارس گفت: »در اين رقابت ها 
تغييرات چشمگيري را از لحاظ روحي، رواني و جنگندگي در بين 
ملي پوشان ديدم. همه بچه ها به شدت تلاش مي کردند، شايد چون 
اين رقابت ها حکم انتخابي را داش��ت. مسابقات براي ملي پوشان 
حساس بود، به همين دليل آنها پرقدرت ظاهر شدند و در مجموع 
عملکرد بسيار خوبي داشتند. من نويد روزهاي خوبي را به تکواندو 
مي دهم. جوان��ان و قديمي ها در آين��ده خروجي خوبي خواهند 

داشت و ما مي توانيم به آينده خوشبين باشيم.«

سعيد احمديان
    گزارش

کارنامه موفقيت هاي تيم ملي واليبال نشس��ته 
ايران با کسب عنوان قهرماني در نخستين دوره 
ليگ جهاني، آن هم با شکست روسيه در فينال 
پربارتر شد، موفقيتي که اولين پاداش آن ديدار 
با رئيس جمهور در تبريز ب��ود. با توجه به حضور 
روحاني در تبريز، بلافاصله بع��د از پايان بازي ها 
و مراس��م اهداي جام قهرماني، اعضاي تيم ملي 
واليبال نشسته ايران براي ديدار با رئيس جمهور 
راهي فرمانداري تبريز ش��دند. دي��دار کوتاهي 
ک��ه بازيکنان نتوانس��تند حرف ه��اي ناگفته و 
مشکلاتشان را در آن به زبان آورند و تنها به تبريک 
رئيس جمهور و ديده بوسي کوتاهي ختم شد. با اين 
حال بازيکنان اين تيم پرافتخار اميدوارند بار ديگر 
بتوانند با روحاني ديدار داشته باشند و از مشکلات 
ورزش��کاران، به خصوص پارالمپيکي ها و البته 
واليبال نشسته بگويند. مرتضي مهرزاد، عضو تيم 
ملي واليبال نشسته بعد از کسب عنوان قهرماني 
و ديدار با رئيس جمهور  در گفت وگو  با »جوان« 
می گويد: »قبل از ه��ر چيز بايد از تماش��اگران 
تبريزي تشکر کنم که براي اين کار واژه اي پيدا 
نمي کنم. آنها سنگ تمام گذاشتند و نقش مؤثري 
در اين قهرماني داشتند که نگفتن از آن بي انصافي 
است. قهرماني که با تلاش و کوشش همه به دست 

آمد، آن هم بازي به بازي و نه فقط با برد در فينال. 
جدا از بحث فني که بار آن به دوش کادر فني بود، 
بچه ها همه با هم همدل و يکصدا بودند، اتفاقي 
که اگر نمي افتاد بدون ش��ک نمي توانس��تيم به 
عنوان قهرماني دست يابيم. ما ميزبان و محکوم 
به قهرماني بوديم و اين را خوب مي دانستيم. جز 
اين هم نمي توانست باش��د، وقتي مردم آنقدر با 
محبت کنار ما بودند و تش��ويقمان  کردند. ديدار 
با رئيس جمهور هم اتفاق خيلي خوبي بود، البته 
آنقدر کوتاه بود که نتوانستيم حرف هايمان را بزنيم. 
دوست داريم بار ديگر چنين فرصتي پيدا کنيم تا 
از مشکلاتمان بگوييم، اينکه ما با تمام وجود براي 
کسب افتخار براي ايران عزيزمان تلاش مي کنيم 
و انتظار داريم ديده شويم؛ نه فقط واليبال نشسته، 
همه رشته، همه ورزشکاران، اما کار پارالمپيکي ها 
به خصوص در رش��ته هاي تيمي خيلي سخت 
است. هماهنگ شدن اين همه بازيکن کار راحتي 
نيست. ما به سختي، اما با جان و دل کار مي کنيم 
و  اي کاش تبعيضي بين مان قائل نشوند. کاش در 
پرداخت حق و حقوق و پاداش ها، ما را هم به اندازه 
آنهايي که انفرادي کار مي کنند، ببينند نه نصفه و 
نيمه. فکر مي کنم اين انتظار زيادي نيست. مي دانم 

مسئولان هم تلاش مي کنند، اما  اي کاش ...«

شميم رضوان
    خبر  

شاه حسينی: سر خودمان را کلاه نگذاريم
متخلفان، پرونده فساد فوتبال را به شوخی گرفته اند

فساد در فوتبال بيداد مي کند و تمام آن چيزي که در اين زمينه شنيده مي شود، چيزي جز يک مشت 
شعار بي عمل نيست. عبدالرحمان شاه حسيني، رئيس سابق کميته انضباطي فدراسيون فوتبال در 
گفت وگو با خبرگزاری مهر، علت اصلي تخلفات فوتبال را عدم برخورد قاطع و همچنين در اختيار قرار 
دادن پول هاي بي حساب و کتاب و بدون بازخواست به مديران مي داند: »وقتي اعتبار دولتي به طور 
غيرمستقيم در اختيار تيم ها قرار مي گيرد، منجر به عقد قراردادهاي ميلياردي مي شود. ارقامي که 
نيازمند نظارت است، اما ضعف در اين زمينه باعث افزايش مصاديق فساد مي شود. در اين شرايط همه 
منتظر عکس العمل دستگاه هاي قضايي و وزارت ورزش هستند، اما مي بينيم که رسيدگي به پرونده 
فساد فوتبال بسيار طولاني شده و امروز مردم از سرنوش��ت اين پرونده مطلع نيستند. در حالي که 
دستگاه قضا بايد تاکنون در صورت رسيدگي به پرونده حکمي را در قبال متهمان صادر مي کرد و اگر 
کسي در اين پرونده بي گناه بود، تبرئه مي شد، اما چون به مردم اعلام نشد، برخي از متخلفان فوتبالي 
همه  اين ماجرا و زحمات چندين ساله مجلس را به شوخي گرفتند. در حالي که اگر به اين پرونده به 
خوبي رسيدگي شود، دست خيلي ها رو خواهد شد، خصوصاً آنهايي که امروز ادعاي پاکي در فوتبال 
را دارند و در آن پرونده در رديف متهمان اصلي بودند. اگر به پرونده گزارش 
تخلفات فوتبالي با دقت رسيدگي شود به عنوان يک پرونده قضايي، 
فوتبالي و ملي در تاريخ ثبت خواهد شد و خيلي ها را رسوا خواهد کرد. 
براي مثال طبق تحقيقات اين پرونده به گفته کتبي يکي از سردبيران 
نشريات ورزشي، يکي از تخلفات رسانه اي دريافت 15 ميليون تومان 
از بازيکناني بود که عمر فوتبالي ش��ان رو به پايان بود. اين دريافتي به 
اين دليل بود که در فصل نقل و انتقالات ب��ه دروغ در خبرها بزنند که 
فلان بازيکن از فلان باشگاه داخلي يا خارجي پيشنهاداتي 
با مبالغ بالا دارد و با س��ر زبان انداختن ن��ام آن بازيکن، 
ش��رايط جذب او با مبالغ هنگفت در ي��ک تيم را فراهم 
کنند. کارچاق کن ها و کلاهبردار هاي فوتبالي 
هميشه بودند و الان هم هستند و تا زماني که 
به موازات آنها، افراد ناباب و فاس��د در بدنه 
باشگاه ها و فدراسيون فوتبال حضور دارند و 
به فعاليت خود ادام��ه مي دهند، اوضاع همين 
است، تنها در صورت عدم حضور افراد فاسد در 
بدنه باشگاه ها و فدراسيون است که امکان ادامه کار 
آنها به صفر مي رسد. با اين حال کارمان به جايي رسيده 
که سر خودمان را هم کلاه مي گذاريم و مي گوييم فوتبال 
ما حرفه اي است، در صورتي که در فوتبال حرفه اي نبايد 

ريالي از بيت المال هزينه شود، اما آيا اين طور است؟!«

 از پوما تا آديداس، تفاوت از زمين تا آسمان
قرارداد تيم ملي فوتبال با آديداس براي جام جهاني همچنان حاشيه ساز 
است، قراردادي که برخلاف عرف موجود در فوتبال دنياست و فدراسيون نه 
تنها پولي بابت حق اسپانسرينگ نمي گيرد که پول هم مي دهد و لباس ها را 
مي خرد! اين در حالي است که سال 84، فدراسيون با حضور محمد دادکان 
با پوما براي جام جهاني 2006 قراردادي 1/2 ميليون يورويي بست. به اين 
شکل که از سوي پوما 700 هزار يورو پول نقد به فدراسيون پرداخت شد 
و فدراسيون هم 500 هزار يورو البسه از پوما دريافت کرد. همچنين پوما 
متعهد شده بود که 10 هزار توپ فوتسال و فوتبال بدهد و هزينه اردوها و 

بازي هاي دوستانه ايران قبل از جام جهاني را نيز بپردازد. 

آرمين کرمی | فارس

ديدار با رئيس جمهور بعد از قهرماني خوب بود 
مهرزاد: حرف هاي زيادي داشتيم، اما فرصت نشد!


